
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 19. december 2016

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Samrådsspørgsmål Å
DR har den 8. december bragt en række artikler om CBS-rapporten om land-
brugets rammevilkår (”Landbrugslobby erkender: Dele af CBS-rapport er dår-
ligt håndværk”, ”Kollega advarede CBS-forsker: Risikabelt at forsvare uaf-
hængighed i landbrugsrapport” og ”Mails afslører: ’Uvildig CBS-rapport kopie-
rede landbrugslobby”, dr.dk den 8. december 2016). Ministeren bedes i den
forbindelse svar på følgende spørgsmål:
– Vil ministeren redegøre for promilleafgiftsfondens rolle i sagen om CBS-

rapporten ”Dansk landbrugs rammevilkår og konkurrenceevne”?
– Vil ministeren, med udgangspunkt i den kritik der er rettet mod CBS-rap-

porten, vurdere, om der er belæg for at sanktionere parterne i sagen ved
eksempelvis at betale støtte fra promilleafgiftsfonden tilbage?

– Hvordan vil ministeren forhindre, at sager som denne gentager sig?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Simon Kollerup (S), Ida Auken (RV),
Trine Torp (SF), Christian Poll (ALT) og Maria Reumert Gjerding (EL).

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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